

凡 例

- 一、本署於 89 年 1 月 28 日正式成立，表列本署 89 年各項資料，僅含 2 月至 12 月計 11 個月之資料。
- 二、配合本署 107 年 4 月 28 日組織調整，為使各項勤務變動最小、無縫接軌，本署第 1 線岸巡隊、海巡隊及查緝隊等派出單位，維持原編制，並按該單位之業務特性及轄區地境線劃分至 7 個地區分署，其中，岸巡隊納編至北部、中部、南部、東部及金馬澎分署；海巡隊納編至艦隊分署；查緝隊納編至偵防分署，另東南沙分署則納編東沙及南沙二指揮部。故本年報凡「按單位分」報表，自 107 年起改以海洋委員會海巡署所屬機關之派出單位呈現，並追溯銜接歷年時間數列。另 107 年各項統計資料與上年比較，係指與原行政院海岸巡防署 106 年統計資料比較。
- 三、本年報所列任何業務績效案件涉及 2 種以上案件類別時，每一類別各計 1 件(或嫌犯 1 人次)，惟總計僅以 1 件(或 1 人)計算，故各類別查獲案件數(或嫌犯人數)加總，大於或等於總案件數(或嫌犯總人數)。
- 四、本年報所陳列各項數字尾數以四捨五入法計列，致總數與細數之和或有不等。
- 五、本年報所載資料為最新數字，凡與前期內容不同者，應以本期數字為準。
- 六、各表列資料來源及必要之說明，均於該表之第 1 表下方註明。
- 七、各表所用符號代表意義如下：
 - 「0」代表數值不及半單位
 - 「-」代表無數值
 - 「...」代表數值不明或尚未產生資料
 - 「Ⓘ」代表修正數

Explanatory Notes

- I. Since CGA was formally established on January 28, 2000, various data of this Administration listed in the tables contain the same of 11 months from February to December only.
- II. In coordination with the CGA's organizational adjustment on April 28, 2018, in order to minimize the changes in the service, the 1st line of CGA, such dispatch units as Coastal Patrol Corps, Offshore Flotilla and Reconnaissance Brigade are kept by the original establishment. It is divided into 7 regional branches according to the business characteristics of the unit and the jurisdictional boundaries. Among them, Coast Patrol Corps is included in Northern Branch, Central Branch, Southern Branch, Eastern Branch, and Kinmen-Matsu-Penghu Branch; Offshore Flotilla is included in Fleet Branch; Reconnaissance Brigade is included in Investigation Branch; in addition, Dongsha-Nansha Branch is organized from Dongsha and Nansha Commands. Therefore, the statement "by Sector" of this annual report has been changed to present by the dispatched unit of the organ subordinated to CGA, Ocean Affairs Council since 2018, and traced back and connected the time series for years. In addition, the statistics of 2018 compared with the previous year refers to the comparison with the 2017 statistical data of the former CGA, Executive Yuan.
- III. If any seized case of business performance listed in this annual report is involved with over two categories, every case of categories will be recorded accordingly and the total will be recorded once only. Therefore, the aggregation of the No.-Case about categories will be equal to or larger than the total number. The calculation about suspect of categories will be followed the same way.
- IV. Presented in this annual report, the number in total and each detail might not be found with consistency as of rounding.
- V. The data in this annual report are the updated; if the contents of this annual report are different from the last one, the number in this report shall prevail.
- VI. The data resources and necessary explanation for all statistical tables are noted below the first table of those tables.
- VII. The definition of symbols are used in statistical tables are as follows:
 - "0" Less than a half unit.
 - "-" None.
 - "..." Figure not available.
 - "Ⓘ" Revised.